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Waarom is het B&W 

Hoewel wij u via de website www.den-
dolder.net regelmatig op de hoogte 
hebben gehouden, is de voortgaande 
discussie en commotie rond het 
voorstel van B&W tot het onverkort 
doorvoeren van het zgn (spoorweg-) 
Drieluik voor ons aanleiding om in bij-
gaand artikel de bezwaren daartegen 
nog eens op een rij te zetten. 

De afgelopen weken hebben wij bepaald 
niet stil gezeten. Samen met vertegen-
woordigers van Ondernemend Den 
Dolder (de plaatselijke winkeliers), de 
Vereniging Bosch en Duin en de Buurt- en 
Belangenvereniging Huis ter Heide heb-
ben wij indringende gesprekken gevoerd 
met een aantal politieke fracties van de 
Gemeenteraad. Immers deze Raad is uit-
eindelijk het hoogste bestuurlijke orgaan 
van de gemeente. Op ons aandringen 
is de behandeling van het omstreden 
voorstel, dat oorspronkelijk nog in juni 
zou worden afgerond, verdaagd tot na 
het zomerreces.  Er is dus tijd voor de 
Zeister bestuurders en politici om nog 
eens goed te overwegen of  het voorstel 
wel rijp is voor snelle besluitvorming, of 
wellicht zelfs grotendeels is achterhaald 
als gevolg van nieuwe inzichten. Wijzer 
geworden, is het terugkomen op eerdere 
ideeën geen teken van zwakte. In de ko-
mende  maand  ronden wij onze gesprek-
ken met de fracties af. 

Verkeerscirculatieplan
De Gemeente heeft het bureau XTNT 
ingehuurd om een plan op te stellen hoe 
het verkeer in het hele gebied van Den 
Dolder, Bosch en Duin en Huis ter Heide 
Noord het beste kan worden ingericht. 
Een zgn. “Participatiegroep” werd uitge-
nodigd aan de discussies over de  moge-
lijke oplossingen deel te nemen.  Een sca-
la aan belangenverenigingen uit ons deel 
van Zeist heeft zich opgeworpen om mee 
te praten.  Zoals bekend is er ook een huis 
aan huis enquête geweest waabij ieder-
een zijn ideeën over verkeersveiligheid en 
mogelijke oplossingen voor knelpunten 
kon inbrengen. Onlangs was er weer een 
intensieve bijeenkomst van de participa-
tiegroep waarin de bevindingen -rijp en 
groen- op een rij werden gezet. Probleem 
-van stond af aan-  ook bij dit project  is 
en blijft natuurlijk dat de afsluiting van 
de spoorwegovergang voor gemotori-
seerd verkeer  en omleiding daarvan via 
de Provinciale weg uitgangpunt was en 
is voor de Gemeentelijke opdracht aan 
XTNT.  Het is dan eigenlijk ook geen won-
der dat bij de laatste bijeenkomst van de 
participatiegroep, waarvoor zelfs de hele 
raadszaal ter beschikking stond, alleen 

nog een clubje die-hard’s aanwezig was. 
De heer Ed Graumans van XTNT leidde 
deze bijeenkomst overigens met verve en 
met de nodige nuancering. Het vervolg-
traject is nu dat de bewoners die op de 
eerste enquête hebben gereageerd, in de 
komende weken opnieuw zullen worden 
benaderd om te reageren op aan aantal 
aan hen voor te leggen opties. Daarna 
stelt XTNT een concept voorstel op, dat 
eerst nog in de participatiegroep wordt 
besproken en daarna aan B&W wordt 
aangeboden.

Het Vierde Kwadrant
De aandacht voor de spoorwegkwestie 
zou je bijna doen vergeten dat er nog een 
ambitieus en grootschalig woningbouw-
project op de plank ligt dat door de pro-
motors  “Leeuwenhorst” wordt genoemd, 
maar bij ons beter bekend is als “Vierde 
Kwadrant”. Gelukkig heeft de Gemeente 
in de vorige uitgave van de StadsPers  bij 
monde van wethouder mevr. Jacqueline 
Verbeek er ons weer aan herinnerd. De 
Belangenvereniging vroeg ondertussen 
al maandenlang aan de wijkwethouder 
waar het aangekondigde rapport bleef 
dat uitsluitsel moet proberen te geven 
over de vraag of de Gemeente Zeist nog 
met enig � nancieel en juridisch fatsoen 
van dit door de bevolking ongewenste 
massale bouwproject af kan komen. De 
huidige coalitie wilde er in ieder geval 
in deze bestuursperiode zo mogelijk 
geen medewerking aan geven, maar we 
hebben zo het donkerbruine vermoeden 
dat de wethouder met haar ingezon-
den artikel de eerste schrede zet op het 
moeizame pad van gewenning aan het 
onontkoombare. Dat is politiek. 
Het juridisch rapport hierover kunt u 
vinden op de website van de Gemeente: 
www.zeist.nl ,verder klikken via “leven 
en werken”,”projecten en plannen”, “Den 
Dolder” .

Bestemmingsplan Den Dolder-Zuid, 
Bosch & Duin en Huis ter Heide-Noord
Tot 27 juli a.s. ligt dit nieuwe bestem-
mingsplan ter inzage op het gemeente-
huis. En tot die datum is daarop inspraak 
mogelijk. Het plan is volgens de ge-
meente gelijk aan het oude, behoudens 
enkele aanpassingen in het kader van de 
nieuwe Wet op de Ruimtelijke Ordening 
die op 1 juli 2013 van kracht wordt. U 
kunt de stukken ook raadplegen op de 
website van de Gemeente Zeist onder 
“projecten en plannen” Bosch & Duin. De 
drie algemene belangenverenigingen in 
het plangebied laten het Plan momenteel 
kritisch beoordelen.

Overig
Over diverse andere belangrijke onder-
werpen als Dorpshuis, de Kameel, het 
Bedrijventerrein, enz. komen wij graag na 
de zomervakanties bij u terug.
Het bestuur van de Belangenvereniging 
wenst u een mooie zomerperiode toe.

Namens het bestuur 
Jan Scherphuis, vz.

De Tolhuislaantunnel voor 
� etsers en voetgangers
Deze tunnel werd al enkele 
jaren geleden toegezegd 
door de Gemeente Zeist 
in het kader van het ver-
plaatsen van de Montes-
sorischool van Den Dolder 
Zuid naar de nieuwe Brede 
School in Den Dolder Noord. 
Deze belofte was voor de 
Montessorischool essentieel 
voor de acceptatie van de 
verhuizing naar deze nu nog 
steeds excentrische locatie. 
Na de verplaatsing van de 
DOSC sportaccommodaties 
naar dezelfde locatie is in 
het kader van de leefbaar-
heid en sociale samenhang 
van ons dorp de dringende 
behoefte aan deze tummel 
als tweede en beste veilige 
verbinding tussen Noord 
en Zuid alleen maar toege-
nomen. Ook voor de kinde-
ren die vanuit Maartensdijk 
naar een van de middelbare 
scholen in Zeist � etsen is 
dit een veilige verbetering.
Waarom is die tunnel er dan 
nog steeds niet, vraagt het 
overgrote deel van de bewo-
ners die een inspraakreactie 
op het drieluik hebben inge-
diend zich dan ook terecht 
af. Het antwoord is vrij sim-
pel, de Gemeente heeft de 
kosten van zo’n veilige tun-
nel nooit goed begroot, laat 
staan dat ze er voldoende 
voor gereserveerd heeft. En 
wat er voor opzij werd ge-
zet is voor een deel gebruikt 
om de zgn. “Tijdelijke veilige 
� etsroute” te maken rond de 
huidige spoorwegovergang, 
waarbij men het liefst het 
woord tijdelijk liet wegval-

len. De enige reden dat de 
Tolhuislaantunnel nu deel 
uitmaakt van het B&W voor-
stel is dat ProRail al in een  
vroeg stadium bereid was 
om de kosten daarvan voor 
haar rekening te nemen, als 
ze in de verdere onderhan-
delingen ook haar zin kreeg 
mbt de sluiting van de over-
weg. Kortom wie betaalt, be-
paalt en  de dreiging is  dat 
de burgerij dat tunneltje dus 
wel op z’n  buik kan schrijven 
als de gemeente niet in die 
koehandel mee zou gaan. 

De afsluiting van de 
overweg voor 
gemotoriseerd verkeer
U herinnert zich vast nog wel 
het door D66 in verkiezing-
seuforie gepresenteerde 
schrikbeeld van de “Berlijnse 
Muur”; zover is het dus niet 
gekomen. U herinnert zich 
ook de jarenlange discussie 
over een verkeerstunnel in 
het centrum; zover is het dus 
niet gekomen. U herinnert 
zich ook de jarenlange Pro-
Rail tunnelpropaganda, nl. 
dat wij hier zo ongeveer de 
onveiligste spoorwegover-
gang van heel Nederland 
hebben; dat blijkt dus nu 
domweg een fabel; zie de 
brieven van Pro-Rail als bij-
lage bij het besluit. 
Niemand zal beweren dat 
“onze” overweg veilig is. 
Geen enkele overweg is per 
de� nitie veilig, en daarom 
wil Pro-Rail in het belang van 
een ongestoorde treinen-
loop dus ook het liefst van 
alle gelijkvloerse kruisingen 
af.  Maar de verantwoorde-
lijkheid van en de afweging 

door ons  Gemeentebestuur 
dient een  andere te zijn. Wij 
hebben er niets aan als een 
beperkt risico bij de spoor-
wegovergang wordt ver-
vangen door een zeker niet 
minder gevaarlijke situatie 
die ontstaat wanneer het lo-
kale gemotoriseerde verkeer 
over de Provinciale weg ge-
leid gaat worden. Vermen-
ging van plaatselijk verkeer 
met het steeds drukker wor-
dende  doorgaande verkeer 
kan geen goede oplossing 
zijn.

Wij hebben bij herhaling 
aangedrongen op een mo-
gelijke oplossing door mid-
del van gescheiden rijbanen; 
een parallelweg dus, naast 
de Nieuwe Dolderseweg. 
Deze optie - ook genoemd 
in het raadsbesluit van no-
vember 2008- is nooit se-
rieus onderzocht, althans 
daarvan is ons nooit geble-
ken. Het wordt nu afgedaan 
als veel te duur, waarbij een 
bedrag van € 10 mln. wordt 
genoemd, immers het via-
duct zal moeten worden ver-
breed.  Enige onderbouwing 
van het bedrag ontbreekt 
echter, en bovendien zult u 
zich herinneren dat aan het 
laatste verworpen tunnel-
voorstel in het centrum (ach-
ter de Aldi) een prijskaartje 
van ca  € 25 mln. hing, wat 
ProRail toen kennelijk grif 
wilde besteden. 

Aansluiting 
Andreas Foxlaan
Deze kortsluitroute  kwam 
indertijd in beeld om de 
verbinding tussen Noord 

Bestuursberichten
Het Drieluik voorstel 
van B&W

voorstel niet goed?
en Zuid na afsluiting van 
de overweg te bekorten en 
daarmee te voorkomen dat 
het lokale verkeer helemaal 
via de Zuidelijke turboro-
tonde zijn weg zou moeten 
zoeken. Door de nu voorge-
stelde oplossing van recht-
streekse aansluiting op de 
Provinciale weg ter hoogte 
van het Fornheseterrein 
wordt echter bereikt dat 
het hele gebied van Den 
Dolder-Zuid, Bosch en Duin 
en Huis ter Heide-Noord  ex-

Hans Voorberg, 
voorzitter van de 
Vereniging Bosch 
en Duin.
foto: Doon van de Ven.

“Hier komen nu 
echt ongelukken 
van!”

“Als de coalitie zijn 
belofte van meer 
dialoog met de bur-
gers echt waar wil 
maken, zouden de 
wethouders ons nu 
zo langzamerhand 
wel moeten uit-
nodigen voor een 
gesprek. Het blijft 
echter oorverdo-
vend stil”.
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het lokale verkeer helemaal 
via de Zuidelijke turboro-
tonde zijn weg zou moeten 
zoeken. Door de nu voorge-
stelde oplossing van recht-
streekse aansluiting op de 
Provinciale weg ter hoogte 
van het Fornheseterrein 
wordt echter bereikt dat 
het hele gebied van Den 
Dolder-Zuid, Bosch en Duin 
en Huis ter Heide-Noord  ex-

tra toegankelijk wordt voor 
doorgaand sluipverkeer 
-incl. vrachtverkeer- dat in 
het centrum niets te zoeken 
heeft. Eventuele verkeers-
maatregelen om dit tegen 
te gaan zullen in de  prak-
tijk niet of nauwelijks zijn 
te handhaven. De Provincie 
wil weliswaar meewerken 
aan dit voorstel, maar legt 
de kosten van toekomstige 
verkeerstechnische aanpas-
singen ten behoeve van het 
doorgaande verkeer dui-

delijk op het bordje van de 
Gemeente en ProRail. Een 
blanco cheque ?

Herinrichting 
van het centrum
Het plan dat nu voorligt 
vindt weinig weerklank, ze-
ker niet bij de plaatselijke 
winkeliers, die in tegen-
spraak met  de oorspronke-
lijke toezegging, daarin niet 
op volwaardige wijze wer-
den betrokken. Bovendien 
heeft deze herinrichting wei-

nig met de spoorwegafslui-
ting te  maken, behoudens 
dan het praktische argu-
ment dat als de zaak toch op 
de schop gaat je beter ook 
een aantal andere wensen 
tegelijkertijd kunt meene-
men. Die wensen zijn echter 
niet helder en de schets die 
nu voorligt is dat evenmin. 
Het winkelgebied functio-
neert als zodanig goed, ook 
wat de parkeerinrichting be-
treft, zeker na de invoering 
van de blauwe zone. Het is 

o.i. een illusie dat het ooit 
een attractief verblijfsgebied 
wordt

Conclusie
De conclusie zal dus wat 
ons betreft moeten zijn dat 
de Tolhuislaantunnel voor 
voetgangers en � etsers er  
binnen de kortste keren 
dient te komen. Niet alleen 
omdat belofte schuld maakt; 
het draagt in hoge mate 
bij aan een goede geogra-
� sche en sociale structuur 

van ons dorp en aan de al-
gemene verkeersveiligheid. 
Ook ProRail kan zich daar-
aan naar onze mening niet 
onttrekken.  De afsluiting 
en het  by-pass onderdeel 
van het Drieluikvoorstel zijn 
alles behalve voldragen en 
datzelfde geldt voor de her-
inrichting van het centrum. 
Kortom wij nodigen B&W en 
de Raad uit om dit voorstel 
grondig te heroverwegen. 

jhs.

Citaat website Zeist: “een weg met een duidelijke doorstroomfunctie.”
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Wil Nuijen, 
voorzitter van de 
Buurt- en Belangenver-
eniging Huis ter Heide. 
“In Huis ter Heide 
bleek het wel degelijk 
mogelijk om de bur-
gers en stem te geven 
en daar rekening mee 
te houden bij enkele 
daar geplande ontwik-
kelingen (woonwijk 
Huis ter Heide-west, 
Landmarkkantoor, ont-
sluitingsweg Autobou-
levard). Ik begrijp niet 
waarom de gemeente 
doof blijft voor de 
eensluidende, over-
tuigende protesten uit 
Den Dolder”.

Jan van der Linden, 
voorzitter van 
Ondernemend 
Den Dolder  
(de lokale winkeliers)  
“Dit is zowel kans 
als noodzaak om 
naar inwoners te 
luisteren en te 
overleggen. Sluiting 
betekent scheiding 
in ons dorp en het 
is slecht voor de 
bereikbaarheid  
van de winkels, en 
let wel, onze Spoor-
wegovergang is niet 
gevaarlijker dan 
elders”.


